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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 

 
 

Data:16 de desembre de 2024 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 1) 

Hora: 19:30 h. 

 
Presideix: 

 
Il·lma. Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú), presidenta del Consell del Districte de Nou Barris 

 

Assistents: 
 

Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, Regidor del Districte de Nou Barris (PSC) 
 

Sr. David Martínez Herrera (PSC) 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 

Sra. Leonor Fernández Castanera (PSC) 

Sra. Esther Páez López (PSC) 
Sra. Aroa Ortega Ramón (PSC) 

Sr. Antonio Cabrera Gómez (PSC) 
 

Convidats: 

 
Sr. Gabriel Jose Duarte Garcia, Gerent del Districte de Nou Barris 

 
Secretari: 

 

Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 

Desenvolupament de la sessió: 
 

Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte de 
Nou Barris a les divuit hores i sis minuts,  la qual, dona la benvinguda al públic present a la sala 

pel que fa a la darrera Audiència Pública de l’any 2024 i explica el procediment de la sessió 

subratllant que, primer, el govern del districte donarà resposta a algunes de les qüestions 
suscitades a la Audiència Pública del mes d’octubre i que es van quedar sense contestar. 

Seguidament, es tractaran les preguntes que s’han formulat de manera anticipada a través de 
la plataforma del Decidim.Barcelona, desprès les intervencions de les persones que han 

demanat intervenir de manera telemàtica si estan presents per videoconferència i, a 

continuació, anirà agafant els noms d’aquelles persones assistents a la sessió que vulguin 
intervenir i el Govern donarà la resposta corresponent. Seguidament, dona la paraula al 

conseller tècnic, Sr. David Martínez Herrera. 
 

El conseller tècnic explica que a l’anterior Audiència Pública van haver 20 
peticions/reclamacions/queixes que no van poder ser contestades en aquella sessió. De les 20 

peticions, el conseller tècnic comunica que 15 han estat abordades i 6 han estat solucionades i 

és cert que hi ha algunes peticions no resoltes però que no vol dir que no les estiguin abordant. 
Per exemple explica el cas que porta el govern treballant fa temps com és el soterrament dels 

cables de Torre Baró. De rellevants solucionades tenim la neteja del pas soterrani de l’estació 
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de Torre Baró amb alguns arranjaments i la demanda de neteja mes freqüent. També s’han 
arreglat els ascensors de la mateixa estació així com la cadira hidràulica del centre esportiu 

municipal de cotxeres que havia estat objecte de queixa per part d’una veïna. Altres peticions 
encara no estan solucionades però s’està en procés de fer-ho com és el cas de l’adequació d’un 

local pel club d’atletisme de Nou Barris, la reparació integral de l’ascensor de l’avinguda 
Vallbona i algunes reparacions puntuals degudament senyalitzades. 

 

Finalitzada aquesta intervenció inicial del regidor, la presidenta del Consell del Districte dona la 
paraula a les persones que han fet preguntes anticipades i es troben presents a la sala, 

 
1) Angela Barriuso 

 

Preguntes anticipades: 
 

A) SITUACIÓN PARKING EDIFICIO ILLA F ESCOLAPI CANCER 10-12 08033 BARCELONA 

En enero de 2024 se envió una carta al IMHAB solicitando respuesta a una serie de incidencias 

en el edificio, entre ellas se solicitó información sobre el estado del parking y el proceso de 

adjudicación de las 21 plazas con las que cuenta. Desde el IHMAB se recibió respuesta en 
febrero de 2024 indicando lo siguiente: 

“21- Informar sobre el proceso pendiente de adjudicación de las plazas de parking, plazos. 
D’aqui 2 mesos (aproximadament) el parquing estarà legalitzat i es podrà utilitzar. Es notificarà 

als veïns tant aviat com el pàrquing es posi en marxa. Es contactarà amb els titulars pel mateix 

ordre en que es va triar habitatge, per procedir a la tria i firma de contracte de plaça 
d’aparcament en cas que hi tinguin interès.” 

A día de hoy, 5 de diciembre de 2024, no tenemos ninguna información por parte del IMHAB 
sobre la legalización de parking. 

Al momento de la firma de los contratos de alquiler de los pisos, 30 marzo de 2023, se comentó 
también que, en un plazo de 2 meses, se abriría el parking de la Plaza Eucaliptus. 

La falta de plazas de parking es un problema agravado por el aumento de nueva población en 

la zona ya que el edificio de la ILLA E de Av. Escolapi Cáncer 33 no cuenta con parking propio 
 

B) Por otro lado, se debe soportar el aumento de vehículos durante las actividades del centro 
de culto de la zona al que acuden un número significativo de personas en coche, provocando 

colapsos en la calle y molestias en la zona de acera entre la entrada principal del edifico de 

ILLA E y la calle, dónde aparcan coches que interfiere con el libre acceso de los propios vecinos 
y de servicios médicos como es una ambulancia que debe venir cada día a recoger y traer a un 

vecino de dicho edificio, con movilidad reducida. 
El parking de la plaza Eucaliptus sigue sin poder utilizarse. En el consejo del barrio del mes de 

junio de 2024 era un punto del orden del día, el gerente del barrio comenta que el tema lo 

gestiona el IMHAB y que confían que a fines del 2024 se pudieran comercializar las plazas de 
parking de la primera planta. Sin embargo, en el último consejo de barrio del 25 de noviembre 

de 2024 se informó que recién a fines del primer trimestre de 2025 se habilitaría la primera 
planta, pero darían prioridad a vecinos del Edificio C y trabajadores públicos de la zona. No hay 

claridad si habría cupo para vecinos de ILLA E y F. 
 

C) Por otro lado, el hecho de tener un parking al que no se le puede dar uso es un riesgo de 

posible ocupación debido al aumento de personas sin hogar que rondan por la zona buscando 
sitios donde poder ubicarse. Además de representar un foco de insalubridad. No tiene servicio 

de limpieza y el diseño de la puerta de acceso, permite la acumulación de suciedad que entra 
del exterior. Ya se tubo que pedir intervención por la detección de ratas en el mismo. 

Solicitamos reunión de las vecinas,os pendientes de la adjudicación del parking de Illa F y de la 
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plaza de los Eucaliptos. Con los responsables del ayuntamiento y del IMHAB para dar una 
respuesta clara al asunto y un plazo real. 

 
D) A la entrega de las viviendas ILLA F, firmamos también la cesión de nuestros contratos de 

luz, para vincular a la instalación fotovoltaica del edificio. No disponemos de las condiciones por 
escrito dental cesión y el compromiso de un descuento por autoconsumo del 30 %, será dicen 

de un 1%. No tenemos plazo de activación, no respuesta sobre la gestión de la energía 

generada. Solicitamos respuesta de Ecoserveis parnert del ayuntamiento gestor del 
autoconsumo, del ayuntamiento propiedad de la finca y de la instalación.RESOLUCIÓ DE LA 

SINDICATURA DE GREUGES (EXP. 23Q000718) Considerats els fets i les normes aplicables, 
conclou que, en aquest cas, l’actuació de l’IMHAB ha estat insuficient. Per tot el que s’ha 

exposat, aquesta Sindicatura emet la decisió següent:  Recomanar a l’IMHAB que faci el 

seguiment adequat de les incidències que les persones inquilines han exposat al llarg d’aquest 

primer any des de l’ocupació de l’edifici i especialment del funcionament de les calderes 
d’aerotèrmia, que han de garantir la producció d’aigua calenta, calefacció  i refrigeració als 

habitatges. 
 

Dona resposta el Gerent del Districte començant la seva intervenció indicant que té raó la 

intervinent quan diu que no és competència del districte el tema de l’habitatge. No obstant això 
és un tema que el districte porta perseguint un dia sí i un altre també. En aquest sentit els 

consta que el dijous anterior van tenir els veïns afectats una reunió amb el comissionat de 
l’habitatge per parlar de tots els temes exposats, si bé no té clar si es va tractar el tema del 

pàrquing. En qualsevol cas, sobre el tema dels dos pàrquings (el de l’illa F i en de la Plaça 
Eucaliptus) la voluntat és comercialitzar-los durant el primer trimestre de l’any 2025. Dona la 

raó a la intervinent en el sentit que, pel que fa al pàrquing de la Plaça Eucaliptus, 

malauradament s’han hagut de donar diferents terminis. El districte, quan dona un termini, ho 
fa amb la voluntat que sigui real. Si es fa una reunió com sol·licita la intervinent amb l’IMHAB 

els diran el mateix que explica ell ara i és que sembla bastant més avançat el cas del pàrquing 
de la Plaça Eucaliptus que en altres ocasions i sembla que finalment els terminis són definitius. 

Són 170 places distribuïdes en tres plantes. Ara mateix el que es planteja és obrir només la 

primera planta, cosa que també han explicat moltes vegades i, per tant, esperen que les places 
de la primera planta estiguin obertes a finals del primer trimestre del 2025. Al Gener-Febrer 

s’han de publicar les condicions d’accés que ara per ara serà en condició de lloguer mensual, 
aplicant-se tant a veïns com treballadors o treballadores de la zona que estiguin interessats. 

 

Pel que fa al pàrquing de la illa F seria un calendari molt semblant, si bé en aquest cas no 
disposen de tanta informació però el calendari estimat era el mateix. 

 
Pel que fa a la problemàtica de les fotovoltaiques, el Gerent diu que no tenen resposta des del 

districte però els consta que els veïns afectats han pogut traslladar aquest tema al comissionat 
de l’habitatge i, per tant, està sobre la taula de l’IMHAB si bé diu que preguntaran per a poder 

donar resposta el més aviat possible. 

 
Respecta del tancat de la part del darrera de l’edifici, el Gerent diu que prenen nota amb el 

compromís d’analitzar-lo i veure què es pot fer des del districte dintre del marc de les seves 
competències 

 

 

2) AAVV Guineueta (Joaquim Ferri) 

Preguntes anticipades: 
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No es la primera vez que la Associació del Veïnat de la Guineueta tocamos el tema del arbolado 

(chopos) del Passeig Valldaura. 
La Associació desde el 2023 os está diciendo a través de correos electrónicos, intervenciones en 

Audiencias y en Consells de Barri que estos árboles son un gran peligro para los vecinos y que 
es necesario y urgente su eliminación. 

Desde el verano hasta este diciembre han caído tres árboles de grandes dimensiones: el día 3 

de agosto en acera lado mar, el 20 noviembre en la acera montaña aplastando un vehículo, el 
día 8 de diciembre en la acera lado montaña afectando a otro vehículo. A parte de la gran 

cantidad de ramas y árboles de menor volumen. 
Dada su gravedad pedimos la tala inmediaa y la sustitución por otra especie menos peligrosa 

para evitar que ningún vecino ni vecina sufran lesiones. 

 
En sala, el Sr. Ferri diu que en tres mesos han caigut tres arbres grans en els que 

afortunadament només hi ha hagut danys materials i municipals com ara bancs, manifesdta el 
perill de les branques i denúncia la presència d’un arbre torçat que es troba en línia de la 

parada del  bus, per la qual cosa, reitera, la retirada d’aquests arbres. 
 

El regidor contesta que, tal i com van rebre aquesta informació, la van passar a Parcs i Jardins. 

A banda, els consta que en aquest darrer trimestre s’han retirat herbes de 265 escocells, s’han 
podat 24 arbres, s’han inspeccionat tres arbres, tala de 12 arbres i palmeres i altres dades 

relatives al tractament fitosanitari en 14 arbres, s’han plantat 45 arbres i altres actuacions en 
tota aquesta zona sembla que no lo suficient tal i com comenta i percep l’intervinent, per la 

qual cosa, tornaran a passar nota de la queixa i confia que en la propera Audiència pública 

puguin donar una informació més adient a les seves percepcions. 
 

3) Joaquin Esteban Gago 
 

Preguntes anticipades: 
 

L’ntervinent efectua diverses queixes. Així, en matèria de medi ambient, demana saber si s’ha 

netejat 5 metres de bada a banda de la carretera de l’arrabassada que dona a la muntanya. 
També pregunta si s’ha netejat el monte des de la Ronda a la Trinitat així com la carretera de 

Canyelles a Torre Baró. Com que creu que no, considera que això és un perill gran, tot 
recordant els incendis de l’estiu a Portugal. D’altra banda al carrer Escultor Ordoñez amb 

Valldemosa es va trinxar un chop tallat i en Piferrer amb Deià dos acàcies i denúncia que en 

aquesta zona i mes aviat hi ha molts escocells buits. 
 

En matèria de plataformes, diu que entre Virrei Amat i Cotxeres hi ha dos punts de contenidors 
de la brossa però en cap d’ells veu rampes pels dos costats de la plataforma i es pregunta si els 

ciclistes tenen més prioritat que les persones amb mobilitat reduïda. 

 
Per últim, en relació al tema del banc d’aliments diu que fa uns dies es va assabentar que una 

senyora que per diverses circumstàncies de la vida es va haver de jubilar amb poc mes de 400 
euros de pensió mensuals, cosa que fa que no arribin a final de mes i es dona el cas que va ser 

expulsada del banc d’aliments 
 

Seguidament, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a aquelles persones que 

s’han inscrit per participar de forma telemàtica, ja estiguin a casa o presents a la sala 
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4) Ivan Garcia 

De forma telemàtica demana saber si s’ha pogut fer o resoldre el tema del cablejat del carrer 

Ciutat de Mallorca número 22, és a dir, demana si s’ha fet seguiment del tema perquè les 

molèsties per soroll continuen, atès que, el cablejat és molt antic, tot recordant que si bé es va 

parlar en l’altra sessió de la prioritat a Torre Baró, encara així s’intentaria avançar en algun 

sentit. 

5) AAVV Torre Baró (Valeria) 

Exposa diferents problemàtiques del barri de Torre Baró i d tota la zona Nord. En matèria de 

seguretat detecten que amb el fred grups de persones entren en llocs vandalitzant les portes 

per a dormir. Així ha passat avui mateix al carrer Escolapi Càncer 2, han trucat a la policia i la 

mateixa ha tardat 5 hores en arribar. En matèria de manteniment reclama la substitució dels 

postes de fusta que estan malalts i estan a punt de caure; d’altra banda, malgrat que s’està 

treballant en un pla de soterrament de línies elèctriques de les que sembla que Torre Baró és 

una prioritat, el cert és que quan fa ven fort, 5 carrers es queden sense llum i reclama el 

manteniment dels arbres a la carretera Alta de Roquetes, atès que molts han caigut amb la 

ventada i més pintades de les calçades de Torre Baró. També estan preocupats pel tancament 

de la oficina de correus a la seva zona. Pel que fa als aparcaments, si bé ha sentit un calendari 

de comercialitzacions, diu que a l’Avinguda Vallbona hi ha un pàrquing que porta tancat 25 anys 

i demana que entri en l’esmentat calendari. Per últim, respecte a la campanya “per una 

Collserola sense abocadors” amb una licitació de 40.000 euros diu que no han vist cap 

intervenció a Torre Baró. 

6) Esther Flaquer Garcia (en representació de l’AAVV Vilapicina) 

També exposa diferents problemàtiques del barri de Vilapicina. En primer lloc i atès que ho ha 

preguntat altres vegades i no s’ha donat resposta, diu que és urgent que el carril bici d’Arnau 

d’Oms baixi de la vorera al carrer. Tampoc se l’ha donat resposta als 10 milions d’euros sense 

executar del Pla de Barris i pressupostos participatius en què s’han invertit aquests diners en el 

districte. En segon lloc, com que no es grava el Consell de Barri, ho torna a demanar. Hi ha el 

projecte executiu de l’escola bressol a Can Xiringoi que és de les poques coses que es faran en 

aquest barri en aquest mandat. Doncs bé plantegen o proposen la possibilitat, davant de la 

manca d’habitatge, que sobre l’escola es faci un edifici d’habitatges per a la gent gran. En 

tercer lloc i també a Can Xiringoi hi ha veïns que volen que s’executi d’una vegada l’àrea 

d’esbarjo de gossos. A mes no es compleix el pla d’usos de la zona ZUC i així van quedar amb 

el conseller tècnic i de Vilapicina que es posessin agents cívics per tal que hi hagi civisme en 

aquella plaça. Per últim també es va demanar al consell de barri que hi ha un edifici a la plaça 

Paul Claudel que es ven i, per tant, veure la possibilitat d’efectuar un tanteig i retracte per part 

de l’Ajuntament. 
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El regidor contesta a aquests últims intervinent de forma indistinta. Així, respecte del tema de 

neteja de l’arbrat (intervinents numero 3 –Joaquin Esteban- i 5 –Valeria-) s’hauria de ser més 

precisos perquè una part pertany al Consorci de Collserola i se’ls hauria d’informar i una altra 

part és via pública i correspon a l’Ajuntament. Cal doncs informació exacte. Com en el cas de 

Guineueta, no nega que hi hagi una diferent opinió entre el que pensa la ciutadania i el que 

pensa Parcs i jardins respecte dels arbres. 

Al Sr. Joaquin Esteban (intervinent número 3) respecte del tema del banc d’aliments l’hauria de 

dir sí és dit banc públic o associatiu perquè si es nega el servei d’aliments a una senyora en un 

banc d’aliments públic això seria corregible. Si és associatiu o privat, aquí no pot entrar mes 

enllà d’interessar-se per quina raó se l’han negat els aliments. 

Al Sr. Ivan Garcia (intervinent número 4) certament encara no s’ha donat resposta al tema del 

cablejat de Porta però creu que s’hauria de ser capaç de començar a treballar-ho i poder donar 

algun tipus de resposta el més aviat possible 

A la Sra. Valeria (intervinent número 5) sobre el tema del cablejat de Torre Baró, el regidor diu 

que es parteix d’una base que és insostenible l’actual situació d’evitar els fets delinqüencials 

relatius al robatori de cables i, per tant, s’han de soterrar. S’estan fent els informes actualment. 

En aquest sentit, s’estima que el cost total seran entre 6 i 7 milions d’euros; per tant, no es una 

operació senzilla i s’haurà d’anar periodificant adequadament i, pel que fa al soterrament, 

alguns trams són molt fàcils de fer però altres  no i, per tant, s’haurà de planificar molt bé. 

Sobre el tema dels 40.000 euros no s’haurien de perdre en cap cas i el Gerent complementa la 

informació indicant que es un contracte que es fa cada any per a la retirada de runa en el barri 

de Torre Baró i a la propera reunió se’ls pot donar el detall de la informació. Sobre el tema de 

correus, no té resposta; de fet és la primera noticia que té sobre el tancament a la tarda. 

Intueix que al darrera pot haver un tema d’acord sindical i, per tant, tractarà d’esbrinar el 

perquè del tancament a la tarda. 

A la Sra. Esther Flaquer (intervinent número 6) sobre el tema de Can Xiringoi, és un àrea 

adscrita a zona d’equipaments i, per tant, no pot tenir vivenda. Caldria veure i analitzar si 

resulta factible o no un ús residencial. Ho podem posar en el mapa perquè la proposta és 

interessant i el projecte executiu de l’escola bressol està per licitar. I sobre el tema del carril bici 

d’Arnau d’Oms, mirem-ho perquè tenim el projecte executiu i ara s’està buscant PIM perquè no 

hi ha pressupost en aquests moments. A la que trobem els diners es podria executar de forma 

immediata perquè tenim el projecte executiu redactat. 

A continuació, la presidenta del Consell del districte dona la paraula a les persones del públic 

que volen intervenir, començant per les que es van inscriure a la plataforma del Dedidim. 

Barcelona però no van formular pregunta anticipada i finalment els presents as la sala sense 

inscripció a la plataforma i que també volen intervenir. 

7) Mario Melero 

Pregunta per l’estat de manteniment dels aparcaments de bicis en el barri. Hi ha molts que 

estan oxidats de la part d’abaix i, per tant, pregunta si hi ha algun pla de manteniment dels 

aparcaments de bicis que hi ha i demana que s’instal·lin de nous en zones restaurades com per 
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exemple a les escales Matagalls al Turó de la Peira, espai reformat en el que encara no s’ha 

col·locat l’arbrat, per la qual cosa, ara per ara és una zona aselvajada. 

8) Mª Carmen de la Chica 

Vol comentar tres temes sobre la via pública. La primera es troba a la confluència del carrer 

Amílcar amb Fabra i Puig. Doncs bé, una vorera està sense llum a la nit i una altra zona té una 

vorera d’un metre i desprès hi ha una zona de color granat separada amb pilones. Considera 

que s’haurien de retirar per facilitar la mobilitat de les persones atès que és un lloc força 

concorregut. La segona es triba al carrer Teide de baixada quan gires cap a Vilapicina, s’hauria 

de posar alguna cosa a la calçada perquè els cotxes baixen molt ràpids amb l’objectiu que la 

velocitat quedi aminorada. La tercera es troba al mateix carrer Vilapicina quan gires cap al 

carrer Cartellà fa un gir de 90 graus sense visibilitat. No hi ha res que aminori la velocitat en 

aquest gir quan en canvi sí que hi ha una petita rampa al carrer Espiell que fa que els cotxes 

baixen la velocitat. Per tant, demana el mateix pel gir cap al carrer Cartellà. 

9) Clara Soriano 

Viu a la zona de la seu del districte i s’ha enterat que tanca la biblioteca de Nou Barris o 

traslladen algunes de les seves funcions a una biblioteca nova a un altre lloc. No sap que es 

farà a l’actual biblioteca i la sospita de tothom és que s’ampliarà l’espai dels “menas”. Es un 

neguit que té tothom perquè hi ha molta inseguretat, els menors corren d’aquí cap allà i ara és 

una zona conflictiva. Creu que el govern amaga coses darrera del tancament d’una biblioteca 

que és un espai educatiu. Insisteix en la manca de seguretat, quan truques a la urbana et diuen 

que no poden fer res, no estan tranquils. Per tant demana més vigilància. Per últim, a la pujada 

del carrer de la Guàrdia Urbana cap al Mercadona, ningú passa pels carres del costat sinó que 

tothom puja per l’espai no asfaltat, per la qual cosa, demana la col·locació d’una vorera en 

aquesta pujada. 

El regidor contesta a aquesta última intervinent dient que no té perquè tranquil·litzar a ningú 

perquè de fet no es tancarà res i no sap d’on ha sortit aquesta informació. No es tanca cap part 

de la biblioteca ni es redueix i no ho diu com a regidor del districte sinó com a regidor de 

cultura i president del consorci de biblioteques. Es possible que el que hagi pogut ser objecte de 

confusió és una qüestió semàntica i és que a tres anys vista hi haurà la biblioteca del districte i 

l’actual serà una biblioteca de barri però no hi ha cap tancament ni reducció de funcions. 

L’altra cosa que vol contestar el regidor és que ningú està fent una política de portar “menas”. 

Aquí hi ha un servei d’atenció a persones sense sostre i, en funció de diferents moments o 

elements que no es poden avaluar de forma prèvia, pot tenir més o menys demanda. El govern 

té el compromís d’atendre aquesta demanda i alhora eliminar-la o reduir-la al màxim per a 

evitar externalitat negatives. Ningú porta o deixa de portar “menas”; són una realitat a la ciutat 

i se’ls atén amb normalitat. És cert que genera opinions molt diverses però es una obligació 

pública i un desig atendre-les. A partir d’aquí, hi ha puntes més altes i més baixes i tractem de 

regularitzar o conduir la situació raonablement. 

Per la seva banda, el Gerent contesta a la Sra. Mª Carmen de la Chica (intervinent número 8) 

en relació a la cruïlla entre Amílcar i Fabra i Puig, dintre del Programa de reforma integral dels 
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carrers (PRI) aquesta cruïlla està contemplada al programa. I respecte de la part de dalt del 

carrer així com el tema dels aparcaments de bicicletes (resposta al SR. Mario Melero- 

intervinent número 7), prenen nota per portar-lo a la taula de Mobilitat per veure si es poden 

fer millores per a pacificar el carrer. 

Respecte dels altres dos indrets que ha comentat la Sra. De la Chica, el regidor diu que prenen 

nota i ho miraran. Pel que fa al tema del manteniment dels aparcaments de bicis que comenta 

el Sr. Melero, el regidor contesta que prenen nota i ho enviaran al servei de manteniment. I 

sobre les escales de Matagalls, el regidor diu que tenen un problema i és que el projecte es va 

aprovar tal qual està ara i, per tant, la part no enjardinada que comenten els veïns, això no 

estava previst en el projecte, per la qual cosa, s’hauria de fer un petit “projectet” per refer-ho 

però s’haurà de col·locar entre les prioritats del pressupost com s’ha fet altres vegades quan hi 

ha un projecte de reforma mal acabat. Ho tenim al cap. 

10) Alejandro Gonzalez 

Exposa el problema que hi ha a l’edifici dels “Propis” que ja va treure al Consell de Barri i es 

tracta de la ocupació de l’espai amb invasió de la vorera així com tota la brutícia que s’està 

acumulant i les humitats que pateixen els edificis que es troben al costat dels “Propis”. Vol 

saber si l’Ajuntament farà alguna actuació relativa a la represa d’obres, la subsanació de les 

filtracions que tenen, a banda, de les trucades que han hagut de fer a la urbana perquè els 

ocupants fan foc, estan fent construccions dintre com envans, aixecar parets, etc.. vivint en 

situació d’infrahabitatge. 

11) Encarna Marcos. 

Exposa el mateix problema que l’anterior intervinent. Han escrit queixes i l’Ajuntament sempre 

respon amb escrit tipus dient que són persones vulnerables però considera que els vulnerables 

són els veïns del costat que pateixen festes, sorolls, brutícia, foc, no tenen bany, la urbana els 

diu que no poden fer res..... 

El regidor contesta al Sr. González i la Sra. Marcos que aquest tema li preocupa exactament 

igual. La qüestió comentada moltes vegades és que es tracta d’un local privat, d’una associació 

privada, que va iniciar unes obres finançades en part amb ajuts públics i en part amb 

finançament seu i que no les va poder acabar per problemes econòmics. Així mateix, tenen ara 

un problema de justificacions dels recursos públics tant de l’Ajuntament com de la Generalitat i 

fins i tot del Ministeri de Cultura perquè la legislació sobre subvencions obliga a justificar les 

obres acabades. En aquest moment és difícil trobar una solució pública mentre no s’arregli 

aquest problema jurídic. El districte ja ha posat alguna multa en aquest espai però el problema 

subsisteix perquè no poden acabar la obra i com s’obliga a algú a acabar una obra que no pot 

acabar? 

Amb respecte a la ocupació hi ha dos possibilitats: una, que el propietari insti al jutge  el 

desallotjament. L’altra que és per la que hem optat és fer-ho nosaltres directament que és una 

via més ràpida instant la desocupació. La propietat no està instant la via judicial i confia en que 

se’ns autoritzi a fer la desocupació. 
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El tema de fons és com trobar una solució per tal que s’acabi aquesta obra o com a mínim 

tancar la entrada perquè estan ocupant mitja vorera i això és inacceptable. Sobre el fet que 

se’ls ha dit vàries vegades que posin una paret de totxos i tanquin la porta doncs no ho ha fet. I 

respecte de les filtracions aquesta gent hauria de tenir una assegurança per respondre de les 

afectacions als veïns del costat. A ell l’interessa que s’acabi la obra perquè aquest edifici 

representa el que s’anomena la casa de la festa o casa de la cultura popular amb diverses 

entitats dintre i per tant pel govern és doblement problemàtic que no es pugui acabar aquesta 

obra. Estan treballant conjuntament amb la Generalitat i amb ells per arribar a un acord i veure 

com es pot acabar la obra però hi ha un problema jurídic de justificacions de les subvencions 

rebudes. Estan a sobre d’aquesta tema i també estan preocupats. 

12) Mª Angeles Leiva 

Exposa un problema de canvi d’ús de local a habitatge. Tothom ho fa sense llicència i ella que 

fa tots els passos legals porta 7 anys sense solució perquè els tècnics li diuen que no pot fer 

aquest canvi perquè la densitat està esgotada. Pregunta si hi ha alguna solució al seu cas. 

13) Pedro Acosta 

Veí de Ciutat Meridiana censura que no s’hagi fet res en temes que ha plantejat mol,tes 

vegades com ara les marquesines, les escales automàtiques, el pont brut o la ciculaciñó de 

joves amb patinet indicant que fan el que volen. D’altra banda diu que l urbana no fa res i que, 

quan els truques, no venen. Hi ha greus problemes de convivència en el seu barri i pregunta si 

hi ha algun telèfon de resposta més ràpida que trucar al 112. 

14) Joel León 

Veí de Torre Baró, considera que hi ha un menyspreu institucional del seu barri. Considera que 

hi ha més noms que el de Manolo Vital pel reconeixement institucional (exposa una llarga llista 

de noms) i creu que Torre Baró no necessita herois solitaris. Per últim, proposa el canvi de nom 

del carrer Escolapi Càncer pel nom de carrer de la lluita veïnal i que es faci tant ràpid com el 

cas de la rotonda Manolo Vital. 

15) Josep 

Demana la reubicació dels contenidors que han posat en el carrer Riera d’Horta cantonada 

carrer Velia. Estan posats de tal manera que no hi ha visibilitat ni pels cotxes ni pels vianants 

que creuin. Si es reubiquen 100 metres més avall que era on estaven abans el problema 

quedaria resolt. Ha fet moltes denúncies per escrit i li han contestat que ho han mirat pel 

google i que estan molt ben posats 

El regidor contesta a aquest últim intervinent que prenen nota, ho miraran i de formes 

presencial no pas a traves del google. 

Al Sr. León (intervinent número 14) el regidor contesta que li costa entendre la filosofia del que 

planteja l’intervinent. En tot cas, s’hauria d’adreçar als promotors de la pel·lícula, el govern no 

té res a veure; ni ha fet la pel·lícula el govern ni el partit socialista. Sobre el tractament que fa 

la pel·lícula en alguns dels seus personatges pot fins i tot compartir la opinió de l’intervinent 
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però la pel·lícula, com tantes altres, és una ficció, no és un retrat històric ni una biografia, es 

una ficció basada en un fet real. Per aclarir, hi ha una pel·lícula i una sèrie de persones 

relacionades amb el barri (gent de la pel·lícula, la neta del Manolo Vital i algunes persones més) 

es reuneixen amb el Sr. Alcalde d’aquesta ciutat i li demanen que hi hagi un reconeixement al 

Sr. Manolo Vital. L’equip de l’alcaldia es reuneix i es pregunta com es fa això. El districte els diu 

que hi ha dos possibilitats: una, obrir un procés que és llarg a través de la ponència del 

nomenclàtor mitjançant recollida de signatures i l’altra, és fer un gest en un espai sense molta 

importància i que no tingui cap nom i allà es proposa donar nom a una rotonda. Una sèrie de 

persones li demanen que s’hauria de fer quelcom més. Per ell, no és una problema i és 

completament compatible aquest gest amb posar com a nom d’un carrer el nom de Manolo 

Vital (en aquell moment és el nom que es volia posar). El que es va fer és aprofitar una 

conjuntura de forma ràpida perquè hi havia una demanda de gent propera o implicada a la 

pel·lícula i al barri però això no implica que no es pugui fer un reconeixement de major calat. 

Un nom de carrer no és tant ràpid ni senzill, hi ha veïns afectats i per tant es requereix un ampli 

consens.  

Respecte del fet que l’intervinent digui que la pel·lícula no fa justícia al barri li sembla correcte 

però no se sent apel·lat per això. I pel que fa a demanar el canvi de nom del carrer Escolapi 

Càncer pel de lluita veïnal també li sembla bé sempre i quan hi hagi consens veïnal i les 

signatures adequades. 

Al Sr. Acosta (intervinent número 13) el regidor contesta que s’ha pres nota de totes les seves 

demandes i dona la paraula al Gerent del districte per contestar algunes de les coses 

plantejades. El Gerent diu que, dels temes que ha comentat l’intervinent, ja van sortir al Consell 

de Barri de fa molt poc. Algun tema ja es va plantejar allà com ara el tema de la marquesina, ó 

els 4 punts de posar pilones per a evitar l’aparcament indegut (repartidors que aparcaven allà 

on opinions a favor i en contra). Pel que fa al tema dels patinets elèctric, dir que s’ha aprovat 

una ordenança que es posarà en marxa el febrer de 2025 amb la voluntat de ser més exigents 

amb el compliment de la normativa sobre circulació de patinets elèctrics, restringeix força l’ús 

d’aquests vehicles de mobilitat perdons en voreres, exigeix l’ús del casc per raons de seguretat. 

Espera que en el proper consell de barri o abans es pugui donar alguna informació sobre el 

tema de les pilones i la marquesina.  

Amb respecte del número de telèfon de trucar ha de ser el 112 que és el que utilitza tothom, no 

hi ha un telèfon VIP per anar més ràpid. 

A la Sra. Leiva (intervinent número 12) el Gerent diu que és una tema que ja es va tractar al 

consell de barri del Turó de la Peira (creu que és la mateixa veïna que ho va treure). Afegeix 

que hi ha un problema urbanístic sobre el que es o fer i no fer per a incrementar el percentatge 

d’habitatge que pot haver en cada bloc i és cert que ens trobem amb molts casos de baixos que 

volen ser habitatge però que no es poden autoritzar perquè la densitat d’habitatge està 

superada. Té raó la intervinent i es tracta d’una limitació urbanística que a data d’avui no tenim 

solució a curt termini. Traslladaran la problemàtica per veure si és factible una solució 

urbanística per tota la ciutat. 

16) Elena 
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Torna a exposar el mateix tema que ja va comentar en el Consell de Barri i és la situació de la 

riera que no es neteja quan està ple de cerveses (aporta una fotografia). Hauria de ser una 

neteja periòdica d’aquest espai. Els veïns no poden baixar a netejar perquè no hi ha accés a 

l’estar la porta tancada i a mes no hi ha escales. En segon lloc, demana que es podin els arbres 

de la Plaça de les Dones perquè no deixen passar la llum de les faroles i passar per allà de nit 

dona por. 

 

El regidor pregunta a la intervinent si en l’espai que parla hi ha una tanca. Un cop esbrinada la 

zona en concret, el regidor diu que hi ha un compromís de Parcs i jardins de netejar un cop al 

mes. Per tant pregunta es compleix o no es compleix? El tema té una certa complexitat perquè, 

quan contractes un servei, has de donar una pauta d’aquest servei i esperes que hi hagi un 

comportament ordenat per part dels ciutadans. Clar, si no es compleix, dir de cop i volta a la 

empresa que reculli mes vegades que la pautada i contractada és un problema perquè és un 

contracte tancat amb un pressupost tancat. A banda de saber del tema al regidor el que 

l’interessa és saber si el pacte de neteja es compleix o no. La intervinent diu que, pel que fa a 

la riera, no es compleix. El regidor replica que, si hi ha un acord pautat, s’hauria de complir; si 

no es compleix, li preocupa i miraran de saber què passa. 

 

17) Rafael González 

Exposa tres qüestions. En primer lloc, pregunta si és cert que s’està a prop de procedir-se a la 

apertura d’una discoteca al carrer Pintor Alzamora. En segon lloc, proposa davant la oposició 

veïnal com en altres casos com passa amb el CAS drogodependents que es col·loca al costat 

d’una escola que es modifiqui la normativa de l’Ajuntament de Barcelona per a passar aquestes 

activitats a millors zones com ara zones industrials i no de residència veïnal. En tercer lloc, 

respecte del nou mercat de Montserrat sembla que hi ha un problema de l’aparcament atès que 

sembla que ho gestionarà el mercat, estan previstes pels veïns i es preveuen poques places 

pels usuaris quan es tracta d’un tema comercial. 

El regidor contesta, en primer lloc, que no tenen cap petició de llicència per discoteca alguna. 

Saben que hi ha un centre d’oci que es troba en situació d’informe de bombers però al districte 

no ha entrat cap llicència. En segon lloc, el problema no és la discoteca sinó que el problema és 

si aquesta persona va tenir alguna altra discoteca que no va tenir un bon funcionament. No té 

res en contra de les discoteques ni contra els centres d’oci ni és gens partidari de ficar-los en 

zones hermètiques perquè la experiència demostra que els resultats són molt pitjors (en aquest 

sentit recorda com ha acabat la zona hermètica de Sabadell o el problema de la concentració de 

discoteques a l’Hospitalet). Fora d’això, si es demana una llicència, el que li preocupa és que es 

tingui un comportament adequat, que compleixin els criteris al 100% i que es inspeccioni si es 

passen de la ratlla un sol minut. En segon lloc, sobre el tema del CAS, tampoc comparteix la 

idea que s’han d’amagar les realitats posant-les el més lluny possible perquè tindrien uns barris 

amb tanatoris, centre de drogodependents... i no seria l’adequat. Les realitats s’han de tractar i 

s’han de normalitzar el millor possible. En tercer lloc, pel que fa al tema de l’aparcament, el 

regidor diu que l’intervinent té una informació confusa perquè les places d’aparcament no són 

pels veïns sinó pels comerciants del mercat. No té idea si els comerciants gestionaran o no 

l’aparcament o com es gestionarà perquè el districte no porta l’àrea de mercats però el que sí li 
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consta és que les dites places d’aparcament són per usuaris i comerciants i el que no hi haurà 

són places de lloguer pels veïns. 

18) Isabel 

Exposa dos qüestions. En primer lloc, pregunta si és cert que està prevista una vaga 

d’escombraries pel Nadal i, en segon lloc, pregunta per l’estat de la Fade IV de la Guineueta. 

El regidor contesta, en primer lloc, respecte de les obres de la Fase IV de la Guineueta, estan 

en procés de licitació del projecte executiu. Per tant, el tema està en marxa; en concret el 

procés de licitació es va obrir el 31 d’octubre. En segon lloc, sobre la vaga de escombraries, la 

informació que disposen els regidors de l’Ajuntament és que hi ha una proposta de vaga 

anunciada pels dies 23, 24 i 25 de desembre. L’Ajuntament està treballant a tope per a intentar 

solucionar aquest tema i que la vaga no es dugui a terme però a dia d’avui la vaga està 

convocada. Veurem si al final es fa o no es fa. Hi ha una proposta de serveis mínims però creu 

que l’afectació pot ser important per les dates en les que estem. Recorda que fa un parell 

d’anys també es va convocar una vaga i al final no es va fer. 

19) Antonio 

Demana la neteja d’una farola i es queixa que una marquesina de la Via Julia es troba rovellada 

pels pipis dels gossos. 

20) Antonio Baeza (en representació dels comerciants del Mercat de Montserrat) 

Diu que hi ha diversos problemes. En primer lloc, hi ha un protocol que l’Institut de Mercats va 

signar amb ALDI que sembla que diu que la gestió del pàrquing la tindrà aquest supermercat. 

Es veu que els usuaris del mercat disposaran de 2 hores d’aparcament. Són 50 places i creu 

que és molt just. Són gent que ve de fora i passen moltes hores allà. No saben on ficaran els 

cotxes i per tant demana que Mercats busqui una solució. De fet, proposa que en el subsòl es 

poden fer moltes places d’aparcament que podrien ser tant per comerciants com usuaris i fins i 

tot pels veïns i en el mentrestant cercar alguna solució provisional. Hi ha molts clients, 

aparquen on poden, la grua se’ls porta els cotxes.... 

El regidor contesta al Sr. Baeza que té entès que hi va haver un acord entre l’associació de 

comerciants i Mercats i pel mig hi ha hagut un canvi de Junta del mercat que planteja uns 

criteris diferents quan el projecte s’ha plantejat tal i com s’havia fixat d’acord amb la Junta 

anterior. Ens demaneu al districte una sèrie d’elements que podem demanar a Mercats però la 

interlocució la teniu també actualment amb Mercats. Com a Districte és que les obres del 

mercat i de l’aparcament vagin de la mà el més ràpid possible perquè no els interessa que hi 

hagi allà de forma permanent obres i també volen eliminar el més aviat possible aquesta 

espècia de passadís que hi ha entre el mercat nou i l’antic. Sobre el tema de les escales, hi ha 

una disparitat d’opinions entre els arquitectes però creu que s’arreglarà quan comencin les 

obres, és a dir, si podran ser o no. Respecte de l’edifici, serà més aviat (amb reserves) un 

equipament sociocultural i li resulta difícil imaginar que allò sigui un aparcament de vehicles ni 

que sigui provisional, si bé pren nota de la proposta. 
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21) Paula (en representació de diverses entitats del districte) 

Llegeix un manifest exposat en diferents Consells de Barri en oposició del projecte d’art urbà, 

tot considerant que els diners d’aquest projecte s’haurien d’invertir en millores del barris i no 

pas d’un projecte pensat per uns pocs i portant turistes al districte. 

22) David 

Recolza l’anterior intervenció i diu que no demanen que es canviïn els diners sinó que hi hagi 

recursos per a dignificar la vida dels barris com ara accés a l’habitatge, millores en mobilitat, 

etc.. Considera que quatre “dibuixets” no milloren la vida dels barris i que cada vegada veuen 

mes turistes pel districte. 

El regidor contesta als dos anteriors intervinents (així com a la resta d’entitats a les que 

representen) que contra els judicis d’intencions i els posicionaments polítics i ideològics com 

tenen aquests intervinents no pot fer res. Teniu aquest posicionament, el considera legítim i 

poca cosa més pot dir. No es una persona que tingui un interès personal amb el mon turístic. 

De fet a escrit com uns 200 articles qüestionant una part del turisme d’aquesta ciutat. Ell és el 

responsable d’haver posat una taxa turística de les més altes d’Europa i aquesta fiscalitat ha 

permès fer diverses activitats com ara el festival de sopes i altres i que els ciutadans de 

Barcelona no hagin de pagar amb els seus impostos les despeses que generen els turistes. A 

més, l’Ajuntament de Barcelona és la institució que està restringint més el tema dels habitatges 

turístics. A la ciutat ha arribat una demanda de col·lectius demanant espais per fer art urbà i 

tirar endavant projectes d’art urbà i el districte s’ha apuntat al fet que pugui haver art urbà a 

Nou Barris i ell el que fa és buscar els recursos allà on siguin. No vol portar turistes sinó buscar 

els recursos econòmics d’on sigui per a desenvolupar projectes d’art urbà al districte. 

23) Lisandro 

Exposa el problema dels excrements dels gossos i ho centra en el carrer Juan Riera entre els 

carrers Almansa i Font d’en Canyelles que és on viu tot indicant que les voreres són molt 

estretes i estan plenes d’excrements de gossos. Sempre se’l dona la resposta que és un 

problema d’incivisme però creu que es poden fer coses per part de l’Ajuntament. Estem davant 

un problema de salut pública i considera que la neteja municipal és insuficient perquè no es 

recullen els excrements dels gossos. Proposa que es facin accions com ara posar cartells de 

prohibició, plantejar pipi cans propers en especial en els punts negres o que agents cívics avisin 

als propietaris dels gossos si veuen que no recullen els excrements, entre altres possibilitats u 

opcions. 

24) Ainoha 

Vol exposar tres queixes. En primer lloc, al carrer S’Agaró, 31 hi ha una vorera que es puja per 

les branques dels arbres i la gent cau (de fet fa oc va caure una senyora gran amb carret de 

compra inclòs). Demana que es miri aquest indret. En segon lloc, a l’Avinguda Meridiana, 609 hi 

ha una farola que no funciona. Ho va denunciar per escrit i no ha rebut resposta. El lloc és fosc 

i hi ha un forat on a la gent els roben aprofitant la foscor. En tercer lloc, a la mateix adreça hi 
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ha un camí que baixa, s’haurien de podar els arbres perquè la gent es dona al cap amb les 

branques i demana també que es miri. 

El regidor pregunta si en algun moment van passar i ara el que toca és tornar a fer-ho. Com és 

així, pren nota per avisar al servei corresponent 

25) Carmen 

Exposa un cas personal que li va passar al CAP Rio de Janeiro. Va caure per falta de 

manteniment de les instal·lacions i es va quedar immòbil de la esquena. Necessita ajut per 

vestir-se, etc.. i l’assistenta social va passar d’ella dient-li que això era cosa de l’Ajuntament. 

Tampoc ha aconseguit l’ajut social municipal i ha anat tirant de l’ajut familiar. Diu que el 

pressupost de serveis socials és molt ampli i que no se l’han pres en serio. Per últim, denuncia 

que li van robar al bus H4 i es troba pendent de la investigació dels Mossos. Diu que es miri el 

que passa en aquesta línia del bus perquè li passa a molta gent el tema dels robatoris. 

26) Manuel Alvarez 

Cara al que ha dit l’anterior intervinent diu que la seva mare està ates aper la Generalitat de 

Catalunya però que es tarden 6 mesos en disposar d’ajut social. Pregunta com són els terminis 

en el cas de l’Ajuntament de Barcelona. 

27) Juan 

La seva queixa és relativa als sorolls. Diu que està bé que hi hagi una campanya de 

sensibilització dels sorolls però que s’hauria de posar en pràctica. En aquest sentit, es queixa 

dels sorolls dels restaurants del carrer Albert Einstein, cosa que ja havia denunciat amb 

anterioritat. Exposa que la majoria dels restaurants d’aquest carrer tenen més taules de les 

autoritzades. A l’agost ha estat horrible i van poder constatar que alguns restaurants estaven 

sense els distintius i taules ocupades o mes taules de les autoritzades. La situació continua igual 

desprès de l’agost i pregunta al govern si farà algo al respecte, tot considerant que s’han de 

prendre mesures contra el soroll d’aquestes terrasses. Per últim, diu que el CPA continua 

generant un problema d’inseguretat als veïns i està en total desacord amb l’acampada a la 

porxada annexa que es veu diàriament. 

El regidor contesta a aquest darrer intervinent que si ve a la següent Audiència Pública se li pot 

mostrar la llista dels expedients sancionadors imposats a aquests establiments. Es cert que 

potser hi ha un incompliment excessiu del marc normatiu que tenen però no podem tancar un 

bar sense un procés amb tramitació, recursos, etc.. Malgrat el que diu l’intervinent ni de lluny 

som el districte amb més soroll de bars de Barcelona. El que continua dient com a 

posicionament públic, municipal i fins i tot conceptual en relació al CPA és que correspon al 

govern ser el més eficient possible però també demana comprensió al veïnat malgrat ser 

conscient dels problemes que generen aquestes persones. No amaguen que hi ha puntes més 

altes amb una major pressió del sensellarisme però demana comprensió perquè aquest 

Ajuntament no vol fer una política de crear centres aïllats en el Consorci de la Zona Franca o en 

el Besós. Reconeix que hi ha una punta important hores d’ara, confia en que es pugui anar 
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resolent de mica en mica però demana comprensió per un problema que és molt complex, 

alhora que és totalment respectuós amb la opinió de l’intervinent i dels veïns.    

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

Finalitzada aquesta intervenció, i sense més assumptes a tractar, la Presidenta del 
Consell del Districte aixeca la sessió quan són les vint hores i trenta minuts. 
 


